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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miniszter úr, tudja, hogy az Ön nevében eljárva, a 
koronavírussal kapcsolatos tájékoztatás helyett pártpropagandát terjeszt az államtitkára?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Sajnos nem először fordult elő, hogy az Ön nevében eljáró államtitkárától az impresszumok nélküli
propagandaoldalakon elérhető stílusra és tartalomra kísértetiesen hasonlító ún. tájékoztatást kaptam.
Ha már  államtitkára  útján  válaszol,  kérem,  legyen rá  gondja,  hogy az  a  minimálisan  elvárható
formai, tartalmi és stílusbeli feltételeknek megfeleljen, pártpropagandát pedig ne tartalmazzon.

Az államtitkára levelében ugyanakkor a propagandán és a személyeskedésen túl a koronavírussal
kapcsolatos  gondolatokat  is  felfedeztem,  így  azokkal  kapcsolatosan  ezúton  megteszem  a
javaslataimat, ahogy a koronavírus kezdetétől következetesen teszem. Első körben a tájékoztatás
fontosságára  világítnék  rá.  Fontos  leszögeznem,  hogy  örülök  minden  intézkedésnek,  amely  a
magyar  emberek  biztonságát,  boldogulását,  a  koronavírus  okozta  helyzet  leküzdését  szolgálja.
Azoknak is, amelyeket az ellenzéki képviselők részéről érkező javaslatok meghallgatását követően
foganatosítottak, s azoknak is, amelyekhez külföldi példa, illetően saját szakértői vélemény szolgált
alapul.

Olvasom az államtitkári válaszban, hogy „A Kormány kiemelt figyelmet fordít a koronavírus elleni
védekezésre és a hiteles tájékoztatásra. A Kormány tagjai az országgyűlés plenáris ülésén, valamint
a szakbizottságban mindenre kiterjedő tájékoztatást adtak. Az Operatív Törzs minden nap ülésezik,
ezt követően sajtótájékoztatót tart.”

Akkor ezzel kapcsolatban megosztanám a javaslataimat, kérve majd a T. Miniszter Úr tájékoztatását
a foganatosított intézkedések megtörténtéről. A koronavírus járvány kapcsán rendre felbukkannak
álhírek (fake news), ezeknek a melegágya a közösségi oldalon terjedő kitalációk, mint amilyen pl.



Budapest  lezárásának  a  híre  volt.  Azonban  az  Operatív  Törzs  és  Magyarország  Kormánya  is
időnként  maga  gerjeszti  ezeket.  Példaként  említhetném azt  az  esetet,  mikor  az  Operatív  Törzs
sajtótájékoztatóján felteszi az RTL Klub riportere a kérdését, de válasz helyett kicsavarják a kezéből
a mikrofont. Ezzel kapcsolatban Magyarország Kormányához fordultam, legalább utólag válaszolja
meg valaki a kérdést, ám az éppen az Ön nevében válaszoló államtitkár 15 nap után még mindig
nem a riporter által  feltett,  általam megismételt  kérdést  válaszolta meg, hanem pártpropagandát
terjesztett a minisztere, azaz az Ön nevében eljárva. Ilyen esetben teljesen érthető reakció, ha a
honfitársaink azt a következetést vonják le a történtek után, hogy itt titkolózás van, az iráni diák
pedig igazat állít, nem különítették el a többi karanténban lévő, egészséges embertől, sőt, még arra
is megkérték, hogy ezt ne mondja el a karanténban lévő többi embernek, mert nincs kapacitás az
elkülönítve történő elhelyezésére. Szóval ezt sok mindennek lehet nevezni, de az említett „hiteles”,
„mindenre  kiterjedő  tájékoztatás”  alatt  minden  bizonnyal  nem  ezt  érti  koronavírus  okozta
veszélyhelyzet közepette is acsarkodó államtitkára.

Persze,  aki  dolgozik,  az  hibázik.  Fatális  véletlen  volt  egyszer,  súlyos  államititkári  felelőtlenség
másodszor, a kulturált stílusú, tényszerű válasz pedig immár több mint 30 nap késéssel, de majd
megérkezik.  Fogadjuk  el,  legyen  így!  Ugyanakkor  aggályos  az  is,  hogy  miközben  a
koronavirus.gov.hu-t  ajánlom  pártfüggetlen,  tényszerű  tájékozódásra  magam  is  a  hozzám
fordulóknak,  aközben megjelenik  a  kormányszóvivő a  koronavírussal  kapcsolatos  tájékoztatásra
létrehozott oldalon, majd bőszen elkezdi az ellenzéket szapulni. Ez nem Magyarország, ez nem a
magyar emberek érdeke, ez nem a koronavírus ellen van. Ez pártérdek, és a koronavírus helyett az
ellenzéket célozza. Előfordult, hibázott a koronavírus.gov.hu közösségi oldalát kezelő munkatárs,
remélhetően többet nem fordul elő. Ugyanakkor még mindig itt van a kezdeti érthetetlen titkolózás
a  megbetegedésekkel  kapcsolatban,  amelyet  most  már a  kormányzat  is  belátott,  hogy tévút,  de
mindjárt átesett a ló túloldalára, és olyan adatokat (egészségügyi információkat) is közzétettek az
áldozatokról, amelyek személyiségi jogokat sértenek, és amelyek alapján az áldozatokat be lehet, és
be is azonosították.  A kormánytól minimálisan elvárható ilyen helyzetben, hogy a szükségtelen,
jogsértő  és  egyúttal  sajnos  kegyeletsértő  gyakorlaton  haladéktalanul  változtat.  A közvélemény
tájékoztatását  kiemelten  fontosnak  tartom,  számos  megkeresést  intéztem  ezzel  kapcsolatban  a
kormány tagjaihoz, de a tájékoztatás nem jelenthet személyiségi adatokkal kontárkodást, jogsértést
és  pláne  kegyeletsértést.  Ezen  sürgősen  változtatni  kell,  kérem  a  T.  Miniszter  Urat,  hogy
személyesen járjon el ezzel kapcsolatban!

Végezetül engedjen meg egy utolsó adalékot, amely alkalmas arra, hogy komoly kétségeket 
ébresszen Magyarország polgáraiban a „hiteles” és „minden részletre kiterjedő” kormányzati 
tájékoztatásokkal kapcsolatban:

Egyes,  a  közvetlen  kormányzati  befolyástól  mentes  sajtótermékek  kérdéseit  a  lapok/portálok
munkatársainak nyilvánosan megjelent  jelzései  szerint  figyelmen kívül  hagyják.  Igaz  lenne  ez?
Szeretném hinni, hogy Önök sosem vetemednének arra, hogy akár ily módon elhallgattassák azokat,
akik nem értenek egyet a kormánnyal, vagy akár csak figyelmen kívül hagyjanak közérdeklődésre
számot tartó kérdéseket.

A körülmények arra engednek következtetni, hogy márpedig éppen ez történik. Figyelmen kívül
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hagyja  az  Operatív  Törzs,  de  figyelmen  kívül  hagyja  az  Ön  által  vezetett  minisztérium  is  a
közvetlen kormányzati befolyástól mentes újságírók kérdéseit.  Kívánnak-e ezzel a gyakorlattal
felhagyni, és az újságírók kérdéseire - adott esetben az irányukba meglévő unszimpátiájuktól
függetlenül - válaszolni? 

Kérem,  tegyék  ezt,  mert  a  hiteles  és  minden  részletre  kiterjedő  tájékoztatás  alapfeltétele,  a
pártvillongásoktól mentes kormányzati munka egyik alapkritériuma, hogy a kritikus sajtómunkások
kérdéseire is válaszolunk.

Várom megtisztelő válaszát!

Budapest, 2020. április 1.

Üdvözlettel:

..........................
Sneider Tamás
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